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„Podstata celého problému je v tom, Ïe
bez mrazÛ je terén v lomu mokr˘ a mnohem
ménû stabilní,“ fiíká ke zprávû o úãinnosti zim-
ních opatfiení fieditel divize DruÏba Franti‰ek
Kastl. Zatímco nízké teploty mají ãasto vliv na
provoz mechanizace, v teplém poãasí se zhor-
‰uje prostupnost terénu pro vozidla. SníÏená sta-
bilita terénu pak vede k posuvÛm kolejí, které
jsou za bûÏn˘ch okolností zafixovány mrazem.

Na rozdíl od lomu Jifií je pfiitom DruÏba
zcela závislá na kolejové dopravû. „Museli jsme
proto nasadit více lidí na sluÏby a drÏet pohoto-
vosti,“ potvrzuje fieditel divize DruÏba. „A ãasto
jsme kvÛli ujet˘m kolejím museli zásadnû ome-
zit a v nûkter˘ch pfiípadech i na dva aÏ tfii dny
zcela odstavit cel˘ fiez.“

Z hlediska nákladÛ na samotn˘ zimní pro-
voz se ale teplé poãasí nijak zásadnû neproje-
vilo. „Je fiada vûcí, na kter˘ch se u‰etfiit nedá,“
fiíká Jifií Milt, zástupce vedoucího v˘roby spo-
leãnosti. „Je nutné tak jako tak preventivnû pfii-
pravit kolejové pfiejezdy vyjmutím panelÛ, je
nutné pouÏít zimní náplnû pro techniku, stejnû
jako zimní naftu... K nûjak˘m drobn˘m úsporám
tak nakonec do‰lo jen na údrÏbû komunikací 
a tím, Ïe byly jen minimálnû pouÏívány rozmra-
zovací tunely.“

Problémy se stabilitou kolejí v lomu
DruÏba pfietrvávají i v jarních mûsících. K jejich
definitivnímu zamezení povede aÏ zv˘‰ení prÛ-
mûrn˘ch teplot, které v návaznosti na niÏ‰í
sráÏky povedou ke zlep‰ení stability terénu. 
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V˘roba elektrické energie 
za bfiezen 2008

V bfieznu vyrobila teplárna 161,1 tisíce
MWh elektrické energie. Paroplynová elek t-
rárna vyprodukovala 187 tisíc MWh elek-
trické energie. Celkem bylo v lednu 2008
vyrobeno 348,1 tisíce MWh elektrické energie.

(red)

V˘sledky tûÏby uhlí 
za bfiezen 2008

Na velkolomu Jifií bylo v bfieznu
vytûÏeno 741,6 tisíce tun uhlí, na divizi
DruÏba to bylo 194,5 tisíce tun uhlí. Za obû
divize ãi nila celková tûÏba 936,1 tisíc tun
uhlí. (red)

Teplá zima zpÛsobila v dolech 
problémy hlavnû kolejáfiÛm

¤adu problémÛ zpÛsobilo v provozech dolÛ Sokolovské uhelné leto‰ní nadprÛmûrnû teplé zimní období. T̆ -
kalo se to pfiedev‰ím lomu DruÏba, kter˘ musel v dÛsledku klimatické situace dokonce opakovanû odstavit 
i tûÏbu v nûkter˘ch fiezech. Taková je bilance uplynul˘ch mûsícÛ v provozech Sokolovské uhelné. 

Ve znamení voleb byl poãátek leto‰ního roku pro odboráfie z organizací pÛsobících v pro-
vozech Sokolovské uhelné. V ãele odboráfiÛ zÛstává i nadále dosavadní pfiedseda Jan Smolka. 

Naopak v samotn˘ch závodních v˘borech do‰lo k celé fiadû zmûn, kdy se promûnila více neÏ
ãtvrtina jejich ãlenÛ. I zde ale v ãele zÛstávají známé tváfie. Pfiedsedou odborové organizace divize
Jifií tak nadále zÛstává Pavel Ferkl, divize DruÏba Jifií BlaÏek a divize Zpracování Radovan Tfie‰Àák. 

Volby pak neprobûhly v odborové organizaci Správa SU, která konãí svou ãinnost a pfiechází
do zb˘vajících celkÛ. To by mûlo vyfie‰it finanãní i organizaãní moÏnosti této odborové organi-
zace, která byla v rámci spoleãnosti tou zcela nejmen‰í.

Leto‰ní volební maraton vyvrcholil volbou vedení SdruÏení odborov˘ch organizací Sokolovské
uhelné. Jejím pfiedsedou byl aÏ do roku 2012 zvolen Jan Smolka. Prioritou novû zvolen˘ch odboro-
v˘ch orgánÛ pak bude, podle Smolky, i nadále zachovat korektní vztahy mezi odbory i spoleãností
a dosaÏení co nejv˘hodnûj‰ích podmínek kolektivní smlouvy s ohledem na situaci ve firmû. 

V ãele odborÛ zÛstává Smolka

č ís lo  4/2008,  ročník  13

Leto‰ní mírná zima pÛsobila v dolech problémy hlavnû povrchové kolejové dopravû. Na snímku ledová v˘zdoba v jedné ze ‰tol dolu Marie 
v Královském Pofiíãí. Foto SU
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„O multiprach je v poslední dobû stále
vût‰í zájem. Dosavadní sila, pfies která byly
plnûny cisterny, ale nemûla potfiebn˘ objem
a ani neodpovídala kapacitû v˘roby,“ fiíká Petr
Linha, vedoucí sekce Investice Sokolovské
uhelné, „nakonec uÏ vÛbec neumoÏÀovala
uvaÏovat o nûjakém dal‰ím rozvoji.“

V rámci intenzifikace v˘roby tak byla ke
stávajícím dvûma silÛm s kapacitou nakládky
pût tun hodinovû pfiidána dal‰í dvû, kaÏdé
s trojnásobnû vy‰‰í kapacitou. Souãástí jejich
v˘stavby je pak nové fiídicí centrum s praco-
vi‰tûm laboratofií pro kontrolu kvality multipra-
chu, autováhy, kompresorová stanice a dal‰í
technické zázemí. 

Vedle zv˘‰ení kapacity nakládky s sebou
navíc investice za témûfi 80 milionÛ korun 
pfiinese i dal‰í v˘znamné efekty. Tím prvním je
moÏnost separace jednotliv˘ch druhÛ multi-
prachu. Ten se dnes vyrábí jako druhotn˘ pro-
dukt vznikl˘ zachytáváním na elektrofiltrech
briketárny a su‰árny uhlí. 

„Aãkoliv má multiprach z briketárny
vy‰‰í kvalitu, jsme dnes nuceni oba druhy mí-
chat,“ vysvûtluje Linha. Po dokonãení intenzi-
fikace jiÏ bude moÏno oba druhy skladovat
samostatnû a tím i ekonomicky vyuÏít poten-
ciálu, kter˘ vy‰‰í kvalita nabízí. 

„Intenzifikace navíc umoÏní v budouc-
nosti instalaci ml˘nÛ a tím i cílenou v˘robu této
komodity tak, aby odpovídala rostoucí po-
ptávce na trhu,“ dodává Linha. 

Stavební práce na investici byly fyzicky
dokonãeny jiÏ v závûru dubna. Pokud probûh-
nou následující najíÏdûcí zkou‰ky uspokojivû,
mohly by z nov˘ch sil b˘t první cisterny nalo-
Ïeny jiÏ v polovinû kvûtna. 

„To, Ïe se nám podafiilo získat pofiádání
kongresu, je obrovsk˘ úspûch. Za celou histo-
rii je to teprve podruhé, co se bude konat ve
stfiední Evropû a vÛbec poprvé u nás,“ fiíká
Milan ·trudl, místopfiedseda âeského svazu
masného skotu. Podle nûho je pro ãeské cho-
vatele v˘znam tohoto kongresu vût‰í, neÏ by se
mohlo na první pohled zdát. 

„Chov masného skotu je ze svûtového
mûfiítka obrovské ekonomické odvûtví,“ pouka-
zuje ·trudl na aktuální statistiky. Napfiíklad jen
Brazílie roãnû vyexportuje kolem 12 milionÛ tun
hovûzího masa ‰piãkové kvality. To je, pro srov-
nání, objemovû více neÏ ãiní roãní tûÏba uhlí na

Sokolovsku, oborovû pak dokonce dvojnásobek
produkce hovûzího masa celé Evropské unie.  

„V této oblasti je ale dal‰í obrovsk˘ eko-
nomick˘ potenciál. Pfiedev‰ím v souvislosti 
s rozvojem chovÛ v zemích v˘chodní Evropy,“
fiíká místopfiedseda svazu. JiÏ dnes tak je 
v Ukrajinû, Litvû nebo Rusku tak velká poptávka
po chovn˘ch kusech charolais, Ïe tak velké ob-
jemy nejsou v souãasné dobû evrop‰tí chova-
telé vÛbec schopni poskytnout. Podle nûho to
je pfiíleÏitost pfiedev‰ím pro domácí chovatele. 

„Zviditelnûní ãesk˘ch chovÛ, vãetnû
toho provozovaného Sokolovskou uhelnou, tak
mÛÏe pfiinést pfiedev‰ím moÏnost obchodní
spolupráce. Navíc Sokolovsko a okolní region
bude pfiedstaven dal‰ím stovkám lidí nejen jako
zajímavá oblast z hlediska chovatelského, ale
také z hlediska cestovního ruchu a rekreace.“

35. svûtov˘ kongres odstartuje 15. srpna
v Maìarsku, odkud se pfies Slovensko pfiesune
do âeské republiky 23. srpna. To jeho úãastníci
nav‰tíví pfierovské v˘stavi‰tû, odkud následnû
pfiejedou do Karlov˘ch VarÛ. O den pozdûji je
pak ãeká prohlídka lomu DruÏba v Novém
Sedle, chovn˘ch krav a b˘ãkÛ na pastvinách
nad koupali‰tûm Michal u Sokolova a následnû
také prezentace krav a jalovic na pastvinách 
v prostoru Velké loketské v˘sypky. 

„ProtoÏe v doprovodu chovatelÛ pak
ãasto pfiijíÏdûjí i jejich rodinní pfiíslu‰níci,
máme pfiipraven˘ program i pro nû. Tentokrát
zamûfien˘ na památky a rÛzné zajímavosti re-
gionu,“ dodává ·trudl s tím, Ïe o kongres je jiÏ
s pfiedstihem fiadu mûsícÛ obrovsk˘ zájem
pfiedev‰ím ve Francii. „Jen z této zemû k nám
chce dorazit na dvû stovky chovatelÛ.“

Svûtov˘ kongres charolais se koná jednou
za dva roky a âeská republika ho bude hostit
po takov˘ch chovatelsk˘ch velmocích, jako je
Mexiko, Brazílie nebo Kanada. Z hlediska veli-
kosti chovÛ pfiitom âeská republika patfií spí‰e
k men‰ím oblastem. V souãasné dobû je 
v ãeské plemenné knize zapsáno kolem ãtyfi
tisíc zvífiat. Dal‰í kongresy pak probûhnou uÏ
zase v chovatelsk˘ch velmocích USA a Francii.

Kapacita v˘roby multiprachu vzroste

Svûtov˘ kongres chovatelÛ v Sokolovû

Souãástí intenzifikace je také v˘stavba mo-
derní kompresorové stanice

(foto SU)

Pasoucí se charolais na úboãích Slavkovského lesa nad Sokolovem  (foto SU)

Produkce hnûdouhelného multiprachu ve Vfiesové v˘raznû vzroste. UmoÏní to právû dokonãovaná tfietí etapa 
intenzifikace jeho v˘roby. 

35. svûtov˘ kongres chovatelÛ masn˘ch krav plemene charolais zamífií v srpnu na Sokolovsko. Nûkolik stovek chovatelÛ z celého svûta se
zde bude seznamovat s jedním z pûti nejvût‰ích chovÛ tohoto plemene u nás, kter˘ zde provozuje Sokolovská uhelná. 

20 let v SU
Dlouh˘ Miroslav Divize Jifií
·arkán Michal Divize Zpracování
·tefková Simona Divize DruÏba
25 let v SU
Fedor Jifií Divize SluÏby
Per‰ínová Alena Divize SluÏby
Vaculoviã Miroslav Divize SluÏby
Wojnar Jindfiich Divize SluÏby
30 let v SU
Hrube‰ Stanislav Divize Zpracování
Hu‰ek Jifií Divize DruÏba
PaedDr. Izák Ján Úsek personálního fieditele
Ko‰ek Franti‰ek Divize DruÏba
Marhan Bohumil Divize DruÏba
35 let v SU
Brej‰a Josef Divize DruÏba
Dolej‰ Jan Úsek v˘robního fieditele
Duda Franti‰ek Divize Jifií
Mikulejsk˘ Franti‰ek Divize DruÏba
Puchta Tomá‰ Divize DruÏba

V‰em jmenovan˘m pfieje vedení Sokolovské uhelné,
právní nástupce, a. s., mnoho zdraví, osobní 
spokojenosti a vyjadfiuje podûkování za dlouholetou
práci ve spoleãnosti.
Uzávûrka dat 3. 4. 2008

PRACOVNÍHO 
JUBILEA

V DUBNU 2008
DOSAHUJÍ:
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je navíc jednou z dûlnick˘ch profesí,
která se za poslední desetiletí nejv˘-
raznûji zmûnila. A to jak z hlediska
náplnû práce, tak poÏadavkÛ na
kvalifikaci. 

„Dfiív ‰lo o práci, která byla
o házení lopatou a splachování
mouru. Dnes je to profese, která
má ‰irok˘ zábûr pfies rÛzné údrÏ-
báfiské práce technologií aÏ po
obsluhu fiídících poãítaãÛ,” fiíká
Bohumír Hrysz, vedoucí sekce
Su‰árna a v˘roba briket. „Vedle
obsluhy technologií, pasov˘ch a fietûzo-
v˘ch dopravníkÛ tak úpraváfi musí znát
princip techniky, kterou obsluhuje, aby

byl schopen zajistit i její základní

údrÏbu a odstranit drobnûj‰í zá-
vady, jako je v˘mûna klapek,
ventilÛ...,” vypoãítává Hrysz.

K dal‰ím technologiím, se
kter˘mi si úpraváfii musejí na su-
‰árnû a briketárnû poradit, pak
patfií také elektrofiltry, parní a kon-
denzátní hospodáfiství, pneumatická

doprava. Kromû toho zaji‰Èují
také obsluhu lanov˘ch posuvÛ,
zaplachtování vagonÛ, obsluhu
pomocn˘ch mechanizací, nebo
operativní fiízení v˘roby.

„Tfieba technika su‰ení uhlí
je dnes plnû fiízena pfies poãítaãe.
To znamená, Ïe obsluha musí
umût tyto údaje vyhodnotit a rea-
govat tak, aby nedo‰lo k Ïádné mimofiádné
události,” konstatuje Hrysz. Nová specifika
pak do profese, vedle fiízení v˘roby, pfii-
nesla i nutnost fiídit pfiepravu a expedici
multiprachu. 

To v‰e s sebou nese i zv˘‰ené nároky
na kvalifikaci. Zatímco pfied dvaceti lety
mohl dûlat úpraváfie takfika kdokoliv, dnes
musí mít ãasto i rÛzné zvlá‰tní zkou‰ky na
tlakové nádoby, plynová zafiízení a ãasto
je nutná i odborná technická kvalifikace.
To odpovídá rozmezí platového zafiazení

úpraváfiÛ,
které se pohybuje od druhé aÏ do ‰esté platové tfiídy. 

„Proti su‰árnû a briketárnû má navíc profese báÀsk˘ úpra-
váfi na drtírnû fiadu v˘razn˘ch odli‰ností,” fiíká Miroslav Benda,

vedoucí sekce Drtírna divize Jifií. Patfií mezi nû napfiíklad
zafiazení úpraváfiÛ jako v˘klopn˘ch, ktefií zaji‰Èují
sypání souprav s uhlím a jeho míchání v pfiíkopo-
vém zásobníku drtírny podle sirnatosti a dal‰ích pa-
rametrÛ.

„K dal‰ím specifikÛm pak patfií to, Ïe fiada na-
‰ich úpraváfiÛ dûlá stfiídaãe na mechanizaci,” uvádí
Benda.  Musejí tedy mít oprávnûní k fiízení buldo-
zerÛ, nakladaãÛ a koreãkov˘ch bagrÛ, které pracují
na technologické skládce a pfiíkopov˘ch zásobní-
cích. „âasto pak na tato místa v pfiípadû uvolnûní
pozic nastupují i na stálo.”

Objemy uhlí, se kter˘mi báÀ‰tí úpraváfii pra-
cují, pfiitom rozhodnû nejsou zanedbatelné. Drtírnou
a technologickou skládkou divize Jifií ve Vfiesové na-
pfiíklad projde kolem ãtyfi milionÛ tun uhlí roãnû. To
je ve‰keré uhlí, které mífií do zpracovatelské ãásti
Sokolovské uhelné. 
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BáÀ‰tí úpraváfii
Sokolovské uhelné

Tfietí nejpoãetnûj‰í profesí v provozech Sokolovské uhelné jsou báÀ‰tí úpraváfii. Firma
zamûstnává celkem 250 osob zafiazen˘ch v této profesi. Zamûstnáni jsou zãásti na divizi
Zpracování, zb˘vajícím dílem pak v rámci divize Jifií.  

Na su‰árnû a briketárnû divize Zpracování ve
Vfiesové pracuje 132 báÀsk˘ch úpraváfiÛ, v pfie-
váÏné vût‰inû muÏi, pfiibliÏnû tfii desítky pak tvofií
Ïeny. Dal‰ích 48 úpraváfiÛ pak pracuje na drtírnû
uhlí a technologické skládce provozované divizí
Jifií. 

Hlavní ãinností v této profesi je v rámci di-
vize Zpracování úprava vytûÏen˘ch nerostÛ, je-
jich su‰ení, tfiídûní, mletí a v pfiípadû briketárny
i jejich následné zu‰lechÈování. BáÀsk˘ úpraváfi

2

6

Úpraváfii si musí poradit nejen s obsluhou, ale také s drobnou
údrÏbou celé fiady technologií jako je na su‰árnû uhlí ve
Vfiesové.

Do náplnû práce úpraváfiÛ patfií také poÏární hlídky.

Na tfiídírnû uhlí mají úpraváfii moÏnost získat také kvalifikaci
k fiízení rÛzné techniky jako jsou nakladaãe, koreãkové bagry,
nebo buldozery.

Pfies tfiídírnu projde ve‰keré uhlí které mífií do zpracovatelské
ãásti ve Vfiesové. I to klade na báÀské úpraváfie vysoké nároky.

Stále vût‰í vyuÏití ‰piãkové techniky postupnû mûní i náplnû
práce profese báÀsk˘ úpraváfi.

Nakládka multiprachu u su‰árny uhlí ve Vfiesové.6
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„âerpání definitivnû zastavíme k 30. ãerv -
nu leto‰ního roku,“ potvrzuje Franti‰ek Kastl,
fieditel divize DruÏba Sokolovské uhelné. Z po-
ãátku ale, podle Kastla, nebude první etapa ve-
doucí k napu‰tûní budoucího jezera pfiíli‰
patrná. „Medard se bude z poãátku plnit jen
de‰Èov˘mi vodami a vodou z Radvanovského
potoka, coÏ bude pfii celkové rozloze Medardu
celkem zanedbatelné. Do konce leto‰ního roku
tak hladina nastoupá maximálnû o patnáct
metrÛ.“

Skuteãné napou‰tûní Medardu tak zaãne
aÏ za tfii roky. Do té doby je totiÏ nutné je‰tû
udûlat celou fiadu technick˘ch krokÛ. Tím
prvním bude likvidace souãasné ãerpací sta-

nice na dnû lomu. Zhruba ve druhé polovinû
roku pak zaãnou práce na stavbû protlakÛ pod
Ïelezniãní tratí a silnicí do Citic, které umoÏní
pfií‰tí rok stavbu napou‰tûcího kanálu spojují-
cího Medard s fiekou Ohfií. 

„Ten budou tvofiit dvû potrubí o prÛmûru
1,4 metru plus dvû pfieãerpávací komory,“ vy-
svûtluje fieditel divize DruÏba. Pfiirozenou ces-
tou pak dosáhne hladina v jezefie kóty 365
metrÛ, následnû pak bude kanálem dokonãe-
n˘m v roce 2009 nav˘‰ena hladina aÏ na fi-
nální kótu 401 metrÛ.

Rozhodnû pfiitom nepÛjde o Ïádné malé
objemy vody. Celkovû by do roku 2013, v ná-
vaznosti na vydatnost Ohfie, mûlo do Medardu
pfiitéci pfies 150 milionÛ metrÛ krychlov˘ch
vody. Následnû bude pfiítok z Ohfie uzavfien

a zachován pro pfiípadné budoucí potfieby. Na-
opak Radvanovsk˘ potok, kter˘ byl v minulosti
kvÛli tûÏbû severních svahÛ lomu Medard pfie-
loÏen do Svatavky, se stane trval˘m pfiítokem
nového jezera. 

Je‰tû v prÛbûhu napou‰tûní navíc bude
v oblasti probíhat i sypání severov˘chodních
svahÛ Medardu a svahÛ ve smûru na Sokolov.
Jejich sypání bude definitivnû ukonãeno závû-
rem roku 2010. Poté dojde také k likvidaci ve‰-
ker˘ch kolejí, trolejí a posledních zbytkÛ
vybavení lomu. Jde pfiedev‰ím o rozvodnu, která
se nachází v záplavové oblasti, ale také techno-
logie, které dosud v lomu pracují, jako zakladaã
Z1650/16 nebo lopatkové r˘padlo E2,5/14.

„Ve ‰kole jsem spoustu vûcí znal jen teo-
reticky a nikdy je vlastnû nevidûl. Tfieba s tako-
v˘m rovnáním motorÛ laserem jsem se vlastnû
fyzicky setkal aÏ tady,“ potvrzuje Antonín
Kozel, absolvent sokolovské Integrované
stfiední ‰koly technické a ekonomické Sokolov,
dnes zámeãník divize SluÏby Sokolovské
uhelné. Jak ale fiíká, pfiechod ze ‰koly do za-
mûstnání pro nûho nebyl aÏ tak zásadní zmû-
nou. 

„Hlavnû proto, Ïe jsem uÏ ve ‰kole dûlal
praxi tady ve Vfiesové na Centrální údrÏbû.
Spoustu vûcí jsem tak mûl moÏnost poznat
je‰tû bûhem praxí a dnes pro mû zas aÏ tak ob-
jevné nejsou. TakÏe je to vlastnû skoro stejné.
Snad jen s tím, Ïe teì musím vstávat trochu
dfiív neÏ do ‰koly.“

Podobné zku‰enosti má i elektrikáfi Jan
HrebeÀák, absolvent téÏe ‰koly, nyní pÛsobící
na údrÏbû v areálu divize Jifií ve Vintífiovû. „To,
co jsme se uãili ve ‰kole, a praxe jsou dost roz-
dílné. V nûãem je to lep‰í, v nûãem naopak
hor‰í. Lep‰í v tom, Ïe se ãlovûk v provozu do-

stane k jin˘m vûcem neÏ ve ‰kole, hor‰í tfieba
co se t˘ká hluãnosti.“

Oba noví zamûstnanci spoleãnosti mají,
vedle pohledu na rozdíly v teorii a praxi, navíc
spoleãn˘ch i nûkolik dal‰ích vûcí. Navazují na
rodinnou tradici. V minulosti totiÏ ve spoleã-
nosti pracovali jejich rodinní pfiíslu‰níci. A spo-
leãné mají i to, Ïe nehodlají zÛstat
u dosavadní kvalifikace.

„Je to o penûzích a moÏnos-
tech vÛbec,“ fiíká Kozel s tím, Ïe uÏ
dnes má podanou pfiihlá‰ku k ná-
stavbovému studiu. „Bez maturity
zÛstanu vÏdy jen zámeãníkem.
Takhle budu mít moÏnost zkusit
v budoucnosti tfieba i nûco no-
vého,“ dodává zámeãník divize
SluÏby. Naopak Jan HrebeÀák uva-
Ïuje spí‰ o moÏnosti roz‰ífiení kva-
lifikace ve vlastním oboru. „V záfií
budu mít za sebou první rok
v práci, takÏe bych si rozhodnû
chtûl roz‰ífiit oprávnûní na samo -

statnou práci do 1000 voltÛ. A pokud to pÛjde,
i pokraãovat v dal‰ím zvy‰ování odborné kva-
lifikace.“

Startuje finále nejvût‰í rekultivace,
doly konãí ãerpání vody z Medardu

Z uãení do práce? Stfiet teorie s praxí!

Nejvût‰í a nejsledovanûj‰í rekultivaãní projekt regionu mífií do finále. UÏ jen pouhé t˘dny zb˘vají do dne, kdy 
Sokolovská uhelná definitivnû ukonãí ãerpání dÛlních vod z b˘valého lomu Medard-Libík. Tím odstartuje postupné 
zatápûní zbytkové jámy, na jejímÏ konci vznikne mezi Sokolovem a Habartovem obfií rekreaãní oblast.

Pfiedev‰ím rozdíl mezi teorií a praxí. Takové jsou nejãastûj‰í dojmy absolventÛ ‰kol
po nástupu do jejich prvního zamûstnání. Ti, ktefií nastupují do provozÛ Sokolovské
uhelné, nejsou v˘jimkou. 

Dolina zatím tûÏí dál
AÏ do konce roku 2009 se bude tûÏit hnûdé
uhlí v dolu Dolina ve Velkém Krti‰i na Slo-
vensku. Pfied ãasem o tom rozhodl kabinet
premiéra Fica. Pfiedchozí vláda pfiitom plá-
novala provoz ztrátové ‰achty, která zásobuje
elektrárnu v Novákách, uzavfiít jiÏ v roce
2005. V dÛsledku energetické situace ale
v zápûtí termín o dal‰í dva roky odloÏila. Stát
na likvidaci dolu a pomoc zhruba dvûma
stovkám havífiÛ, ktefií pfiijdou o zamûstnání,
jiÏ uvolnil 68,2 milionu slovensk˘ch korun. 

Anglie a Francie chtûjí jádro
Francie a Anglie plánují spoleãnou stavbu ja-
dern˘ch reaktorÛ nové generace. Uvedl to
britsk˘ list The Guardian. DÛvodem jsou ros-
toucí obavy obou zemí o energetickou závi-
slost na dodávkách paliv z Ruska a tenãící se
zásoby ropy a plynu v Severním mofii.

Doly v Sársku konãí
Po ‰esti stoletích definitivnû konãí tûÏba uhlí
v nûmeckém Sársku. Postupn˘ útlum tûÏby
do roku 2012 postihne pfiímo ãtyfii tisíce za-
mûstnancÛ, nepfiímo pak dal‰ích 3,6 tisíce
lidí. Uzavfiení dolÛ pfiímo souvisí s rozhod-
nutím spolkové vlády do deseti let zcela za-
stavit subvencování ztrátové tûÏby ãerného
uhlí v Nûmecku. 
Záchranáfii budou spolupraco-
vat
âe‰tí a pol‰tí bán‰tí záchranáfii budou ve Slez-
sku zasahovat v rámci integrovaného zá-
chranného systému i na území sousedního
státu. Dohodli se na tom pfiedstavitelé Mo-
ravskoslezského kraje a Slezského vojvodství
v rámci podpisu smlouvy o vzájemné pomoci
pfii záchrann˘ch akcích. 

Univerzita má vlastní dÛl
Jedinou univerzitou v Nûmecku, která provo-
zuje vlastní dÛl pro vûdecké a nauãné úãely,
je ta v kru‰nohorském Freibergu. V podzemí
‰achty Reiche Zeche se tak v hloubce témûfi
150 metrÛ pod povrchem kaÏdoroãnû sezna-
muje zhruba tisícovka studentÛ s technikou
uÏívanou v uheln˘ch i rudn˘ch dolech, tech-
nologií dob˘vání i prÛzkumu nebo geologií.
V dole se také testují speciální smûsi na
stavbu tunelÛ, materiály pro vrtné soupravy
nebo slouÏí klinické praxi místní nemocnice. 

ZE SVùTA UHLÍ ZE SVùTA UHLÍ 
A ENERGIEA ENERGIE

Antonín Kozel a Jan HrebeÀák, dva 
z ãerstv˘ch absolventÛ v provozech 
Sokolovské uhelné. (foto SU)

Pfiemûna lomu Medard a rekreaãní oblast
vstupuje do dal‰í fáze. (foto SU)

Místo lomu zde bude za pár let velké jezero. 
(foto SU)
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Tak razantní vzestup v˘kon-
nosti pfiitom ãeská liga, podle ko-
mentátorÛ, nepamatuje uÏ deset let.
Pût let se pak nemuselo finále hrát na
sedm utkání. A je‰tû nikdy karlovar-
sk˘ hokej nezaÏil tak boufilivou
oslavu zakonãení soutûÏe, kdy pfied
hotel Thermal pfii‰lo hráãe s pohárem vicemi-
strÛ pfiivítat pfiibliÏnû dva a pÛl tisíce lidí. 

Uprostfied boufilivé atmosféry se pfiitom
mísilo nad‰ení se zklamáním. Spanilá jízda
t˘mu totiÏ pfiipomínala spí‰ pohádkov˘ pfiíbûh
neÏ realitu. Nastartovalo ji jiÏ první utkání, kdyÏ
Energie rozdrtila Pardubice. S v˘jimkou zakolí-
sání ve vánoãním období pak t˘m sbíral body
témûfi v‰ude, kde se jeho hráãi postavili k puku.
CoÏ Energii vÛbec poprvé historii klubu vyneslo
pfiím˘ postup do ãtvrtfinále play off ze ãtvrtého
místa. 

„Podle mého názoru na tom mají hlavní
podíl tfii vûci. Stabilizace hráãského kádru,

kvalitní zázemí od sponzorÛ
a vynikající podpora ze strany fa-
nou‰kÛ,“ fiíká t˘mov˘ kouã  Zde-
nûk Venera. MuÏ, kter˘ po
pfiíchodu ze Zlína dovedl karlo-
varské muÏstvo za pouhé dvû se-
zony v˘konnostnû na ligov˘
vrchol. A sám se stal ikonou do-
mácích fanou‰kÛ. 

Ve ãtvrtfinále energetici v kru‰nohor-
ském derby doslova smetli sousední Litvínov,
kterému darovali v sérii pouze jediné vítûzství
po samostatn˘ch nájezdech, a postoupili do
semifinále, kde na nû ãekaly favorizované
âeské Budûjovice. 

„Na‰ím cílem na zaãátku sezony byl jed-
noznaãnû postup do play off. A semifinále, to
uÏ byl skuteãnû historick˘ úspûch,“ ohlíÏí se
za v˘sledky Ladislav Trubaã, prezident karlo-
varského klubu. 

Triumf navíc vlil t˘mu novou krev do Ïil,
takÏe se, k pfiekvapení v‰ech, rozjetá Energie
s Jihoãechy vypofiádala a za mohutného po-

vzbuzování sv˘ch fanou‰kÛ postoupila do fi-
nále. V tu dobu uÏ karlovarsk˘ stadion doslova
praskal ve ‰vech. „Kdyby byla v tu chvíli do-
stavûná karlovarská multifunkãní aréna, i pfies
její kapacitu ‰est tisíc míst by asi nezÛstalo je-
diné sedadlo volné,“ fiíká Trubaã. 

Spanilá jízda je‰tû nedávno podceÀova-
ného t˘mu ale pokraãovala dál. MuÏstvo
s oporou ve vynikajícím sokolovském odcho-
vanci Luká‰i Mensatorovi v bránû pfiedvedlo
rovnocenn˘ souboj se zku‰en˘m praÏsk˘m

velkoklubem. Ustál i dvojitou prohru na sou-
pefiovû ledû a obratem na domácím ledû sérii
vyrovnal. PraÏané sice dokázali v dal‰ím ut-
kání zvítûzit, ale i tentokrát Energie vzápûtí vy-
rovnala. Poprvé po pûti letech se tak finále
play off ãeské extraligy muselo hrát na sedm
utkání. 

„Ten poslední zápas byl hodnû o ‰tûstí.
UÏ to bylo dlouhé, v‰echny nás to stálo
hodnû sil. A zkrátka
Slávie mûla toho
‰tûstí trochu víc,“ bi-
lancuje poslední
souboj kapitán t˘mu
Václav Skuhrav˘. V
tvrdém utkání t˘my
bojovaly doslova
o kaÏd˘ centimetr
ledu a bitva se ne-
zastavila ani ve
chvíli, kdyÏ praÏsk˘
t˘m vedl o ãtyfii
branky. Bûhem dvou
minut dokázala
Energie tento náskok
sníÏit na polovinu.

Do konce zápasu v‰ak zb˘valy pouhé d   vû 
sekundy. 

„V první chvíli, kdyÏ jsme se Slávií pro-
hráli a pfii‰li tak o titul, jsem já osobnû byl
hodnû zklaman˘. Ale pak si s odstupem pár
hodin ãlovûk uvûdomí, Ïe to vlastnû byl ob-
rovsk˘ úspûch,“ fiíká kapitán t˘mu. Ve dvou
vûtách tak shrnuje v‰e, co v uplynul˘ch t˘d-
nech karlovar‰tí fanou‰ci zaÏili. Sezonu,
která se navÏdy zapí‰e do historie zdej‰ího
sportu. 

Luká‰ Mensator (brankáfi) 
„Ono se to z komentátorsk˘ch stanovi‰È fiíká,
Ïe jsem dostal v semifinále dva laciné góly od
Vydareného. JenÏe já z brány pfies tu skrumáÏ
prostû vÛbec nic nevidûl, ale to ti komentátofii
ze svého stanovi‰tû nemohou posoudit. I proto
tyhle soudy, jak jsem dobr˘ nebo naopak
‰patn˘, beru s rezervou.“
Václav Skuhrav˘ (kapitán,
útoãník)
„Bylo skvûlé, jak chodili fanou‰ci. Hala byla
narvaná, lidi super fandili a díky tomu se to na-
konec i podafiilo. A na druhou stranu, snad byli
spokojení i ti diváci. Konec koncÛ, vÏdyÈ se to
hraje právû pro nû.“ 

Josef ¤ezníãek (obránce)
„Klobouk dolÛ pfied tûmi manÏelkami a pfiítel-
kynûmi klukÛ z t˘mu, které celou dobu jezdily
za námi, pomáhaly zaji‰Èovat spoustu vûcí, 
zatímco muÏstvo Ïilo jenom play off. Rodina
je základ hokejisty a bez ní by to snad ani
ne‰lo.“ 

Zdenûk Venera (trenér)
„Proti pfiedchozím sezonám jsme se posunuli
k útoãnûj‰ímu hokeji, a ten je samozfiejmû
atraktivní pro diváky. Lidi pfiece chodí na hokej
proto, aby si zakfiiãeli „gól!“ Základem ale zÛs-
tává dobrá obrana.“

¤EKLI O LETO·NÍ SOUTùÎI¤EKLI O LETO·NÍ SOUTùÎI

K nejvût‰ím oporám karlovarského t˘mu v leto‰ní soutûÏi patfiil rozhodnû Luká‰ Mensator.
Tento odchovanec sokolovského hokeje strávil bûhem leto‰ního play-off extraligy ze v‰ech
brankáfiÛ absolutnû nejvíc ãasu na ledû, pln˘ch 1149 minut. Za tu dobu absolvoval více neÏ
sedm stovek zásahÛ, ze kter˘ch obdrÏel pouh˘ch 47 branek. S celkovou úspû‰ností témûfi 94
procent se tak v pouh˘ch 24 letech dostal mezi absolutní republikovou ‰piãku. 

Jak˘ je pohled z brány na uplynul˘ roãník extraligy?
„Bylo fajn, Ïe se nám vyhnula hluchá místa a celou sezonu jsme mûli víceménû vyrovnanou
v˘konnost a drÏeli se v horní polovinû tabulky. Podle mû k tomu hodnû pomohla tvrdá pfiíprava
(t˘m musel bûhat do karlovarsk˘ch kopcÛ; pozn. autor). Dost lidí fiíká, Ïe to není aÏ tak dÛle-
Ïité, ale nakonec nám to hodnû pomohlo. A hodnocení z ãistû mého pohledu? To je asi dost
tûÏké. Samozfiejmû to svádí fiíct, Ïe nejlep‰í byly zápasy s nulou. Ale byly tam i jiné, kdy jsme
dostali i dva tfii góly a ãlovûk si fiíká, Ïe zachytal úplnû super. Ale ten celkov˘ v˘sledek je roz-
hodnû skvûl˘.“

Zjevnû to tak vidí i sportovní komentátofii, ktefií mluví o Energii jako
o senzaci sezony a o Vás obecnû jako o nové brankáfiské hvûzdû...
„Já bych to asi nebral moc váÏnû.  Spí‰ jsem rád, Ïe jsem si letos mohl zachytat jako t˘mová
jedniãka, a Ïe se mi, aspoÀ myslím, povedlo t˘m podrÏet. KdyÏ jsem tu zaãínal, byli jsme tfii
brankáfii a já si ze zaãátku moc nezachytal. Pro mû je podstatnûj‰í, Ïe jsem se za poslední tfii
sezony umístil mezi brankáfii s nejlep‰ími statistikami. To, zda nûkdo hodnotí, jestli mám sla-
binu mezi betony nebo jinde, to není aÏ tak dÛleÏité. âasto je to dost zkreslující a já sám si
udûlám názor spí‰, aÏ ty zápasy vidím v klidu na videu.“

Máte za sebou hodnû pernou sezonu. Co chystáte v nejbliÏ‰ích
dnech?
„Chtûl bych se na t˘den nûkde ohfiát, takÏe na dovolenou. Nejlíp do tepla. No a snad vyjde
i ãas vyrazit na golf, a tak za tfii t˘dny uÏ mû ãeká zase pfiíprava. Je to takov˘ vûãn˘ kolotoã...“

Mensator: Komentáfie neberuMensator: Komentáfie neberu
moc váÏnûmoc váÏnû

Hokejisté karlovarské Energie 
jsou vicemistry leto‰ní extraligy

Sezonu, která se zapí‰e do historie, má za sebou karlovarsk˘ hokejov˘ klub HC Energie. T̆ m, je‰tû nedávno povaÏovan˘
za jednoho z outsiderÛ nejvy‰‰í domácí soutûÏe, to totiÏ letos dotáhl aÏ k boji o zlato, které mu nakonec uniklo o pouhé
dvû branky v sedmém finálovém souboji.

Stfiíbrn˘ t˘m extraligy 2007–2008 
HC Energie Karlovy Vary v O2 arénû pfied

sv˘mi fantastick˘mi fanou‰ky 
(Foto archiv HC Energie)

Jaroslav Kristek vstfielil v play
off 10 branek. V tento moment
pfiekonává v 6. finále Adama
Svobodu a Energie vede 1:0.  

Jaroslav Bednáfi stfiílí druh˘ gól 
Slavie Praha v sedmém 

rozhodujícím utkání 
(Foto archiv HC Energie)

Oslava s fanou‰ky 
v Karlov˘ch Varech stála opravdu za to.

(Foto SU)
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Z   KULTURY
16. 5. 2008
Sokolov – námûstí BudovatelÛ
Tel.: 352 324 714
EVROPSK¯ FESTIVAL TANCE (European Quadrille
Dance Festival)
Taneãní ‰kola Petra Macháãka pod hlaviãkou
Svazu uãitelÛ tance: se ãtverylkou vystoupí 
studenti Gymnázia a IS·TE Sokolov. Provedení
ãtverylky bude registrováno v Guinessovû knize
rekordÛ. Festival bude doprovázen kulturním 
programem taneãních vystoupení. Zdarma.
Od 12:00 hodin  

23. 5. 2008 
Sokolov – Mûstsk˘ dÛm kultury – Mûstské divadlo
Tel.: 352 324 729, 352 324 715
VY·ET¤OVÁNÍ ZTRÁTY T¤ÍDNÍ KNIHY
Divadlo Járy Cimrmana – humorné ãinoherní 
pfiedstavení o Cimrmanovû pedagogické ãinnosti.
Hrají: Ladislav Smoljak nebo Zdenûk Svûrák, Jan
Hrabûta, Pavel Vondru‰ka/Jaroslav Weigel, MiloÀ
âepelka/Václav Kotek. ReÏie: Ladislav Smoljak
Od 19:00 hodin

23. 5. 2008
Sokolov – zámek
Tel.: 352 623 930, 352 324 021
Muzejní noc
Zábavn˘ veãer pro ‰irokou vefiejnost. Zdarma.
Od 17:00 do 24:00 hodin

28. 5. 2008
Sokolov – Mûstsk˘ dÛm kultury – velk˘ sál
Tel.: 352 324 729, 352 324 715
ZÁVùREâNÁ TANEâNÍ AKADEMIE 
TANEâNÍ ·KOLY 
Závûreãná taneãní akademie Taneãní ‰koly MDK.
V programu vystoupí v‰echny tfiídy Taneãní ‰koly
dûtí a mládeÏe a v‰echny taneãní kolektivy, které
pracují v Mûstském domû kultury Sokolov
Od 16:00 hodin

31. 5. 2008
Habartov – areál Baníku
Tel.: 352 692 501
HABARTOVSK¯ HUDEBNÍ FESTIVAL
Vystoupí skupiny: Poutníci, Hluboké 
nedorozumûní, Epy de Mye, Bodlo, Netfiísk; 
a moderátor a písniãkáfi Pepa ·tross
Od 17:00 do 23:00 hodin

Plavci bojovali o pohárové body

Bfiezinová má 
letos napilno

Témûfi stovka hendikepovan˘ch plavcÛ se sjela poãátkem dubna z celé âR do sokolovského bazénu, aby tam bo-
jovala o body v seriálu ãeského poháru. Jeho první leto‰ní ãást, VII. roãník plaveck˘ch závodÛ paralympijsk˘ch na-
dûjí – Pohárek 2008 probûhl v Sokolovû s podtitulem „Není mal˘ch plavcÛ, jen mal˘ch plavek“.

„Sokolov je uÏ tradiãním místem, kde se
tento závod koná. Letos to bylo celkem po páté,“
fiíká Michaela TÛmová z pofiádající karlovarské
poboãky sdruÏení Kontakt bB. 

O tom, Ïe se ve zdej‰ím prostfiedí plavcÛm
dafií, ostatnû svûdãila i atmosféra, která byla identická
s velk˘mi plaveck˘mi podniky. Utváfiela ji radost ví-
tûzÛ, potlesk desítek divákÛ a tu a tam i slza tûch,
kter˘m se v˘kon nezdafiil zcela dle jejich pfiedstav.

„V˘hodou tûchto závodÛ je, Ïe se jich
vlastnû mÛÏe zúãastnit kdokoliv z hendikepova-
n˘ch. Staãí aby zvládnul uplavat padesát metrÛ,“
vysvûtluje TÛmová s tím, Ïe moÏnost srovnat si své
síly s ostatními nabízejí i vloÏené závody na polo-
viãní vzdálenost. „Ty jsou ideální tfieba pro ty, kdo
se zotavují napfiíklad po nûjaké nehodû a je‰tû ne-
mají dostatek sil na to, aby zvládli plnou délku.“ 

O spravedlivém v˘sledku pak rozhoduje
takzvan˘ bodov˘ systém. Ten zohledÀuje ãas
a hendikep jednotliv˘ch závodníkÛ v pfiepoãtu na
body. Ty se následnû zapoãítávají do tabulek se-
riálu, jehoÏ v˘sledky budou vyhlá‰eny v prosinci.

Nejlep‰ího skóre letos v Sokolovû dosáhla
bronzová medailistka z Paralympiády v Durbanu
Katefiina Li‰ková, která se zároveÀ stala celkovou
vítûzkou Pohárku 2008. Ve startovním poli se ale
neztratili ani domácí závodníci. V kategorii ju-
niorÛ se vítûzem stal Milan Man z SK Kontakt Kar-

lovy Vary, v nejmlad‰ích dûtsk˘ch kategoriích si
pak titul nejlep‰ích odvezli Vendula Du‰ková
a Jakub Voráãek z téhoÏ klubu. Generálním part-
nerem tûchto závodÛ je Sokolovská uhelná. 

Karlovarská poboãka Kontakt bB je jedinou
organizací svého druhu v regionu, která se meto-
dicky zab˘vá v˘ukou plavání hendikepovan˘ch.
Její ãinnost dalece pfiesahuje rámec Karlovarského
kraje a zasahuje i do sousedního Ústecka a PlzeÀ-

ska. Více neÏ dvû tfietiny klientÛ Kontaktu bB jsou
dûti s vrozenou vadou, napfiíklad po mozkové
obrnû. Zbylou ãást pak tvofií lidé s poúrazov˘mi
obtíÏemi. 

„Hlavní zmûnou, kterou centrum mládeÏe
pfiinese, bude metodick˘ a pfiedev‰ím dÛslednû
kontrolovan˘ trénink se zamûfiením na sportovní
stránku,“ vysvûtluje sekretáfi klubu Pavel Drda.
Mladí hráãi tak budou mít letos k dispozici cel-
kem tfii trenéry Professional Golfers Association of
Czech Republic, ktefií by je mûli pfiipravit pfiede-
v‰ím k úãasti na turnajích a k postupnému zlep-
‰ování hráãské úrovnû. 

„Dotace tréninkov˘ch hodin tak zÛstane na
stejné úrovni jako loni, tedy dvû hodiny t˘dnû.
Mnohem více se ale bude hrát na hfii‰ti,“ fiíká Drda
s tím, Ïe kromû domácího hfii‰tû se budou dûti úãa-
stnit také turnajÛ na partnersk˘ch hfii‰tích 
v Karlov˘ch Varech i Mariánsk˘ch a Franti‰kov˘ch
Lázních. „Navíc poãítáme s tím, Ïe budou jezdit
také po rÛzn˘ch tour, které budou letos vyhlá‰eny.“

Jednou z nich bude také znám˘ seriál tur-
najÛ U.S. Kids Golf, kter˘ zavítá i do Sokolova, kde
se odehrají dva turnaje ve dnech 17. a 18. kvûtna.
Turnaj tak bude nejen vítanou pfiíleÏitostí místních
hráãÛ vyzkou‰et si své umûní v celorepublikové

konkurenci, ale také umoÏní rodiãÛm, ktefií uva-
Ïují o pfiihlá‰ení sv˘ch dûtí na golf, udûlat si lep‰í
obrázek o tom, jak tento sport funguje. 

„Pro tyto rodiãe pak poãítáme bûhem roku 
i s jedním nebo dvûma dny otevfien˘ch dvefií, kdy
by si s dûtmi mohli na na‰em hfii‰ti golf vyzkou‰et
a sami se rozhodnout, zda je to sport, kter˘ jim

bude vyhovovat,“ konstatuje klubov˘ sekretáfi. 
I v leto‰ním roce pak klub udrÏuje hranici

cen pro dûtské ãleny na takové úrovni, aby byl
tento sport dostupn˘ co nej‰ir‰ímu poãtu dûtí.
Vstupní ãlensk˘ poplatek pro dûti do sokolovského
golfového klubu tak ãiní tfii tisíce korun, ãlensk˘
poplatek na leto‰ní rok pak ãiní tisíc korun. 

Klub pak dûtem nabízí vedle tréninkÛ také
zapÛjãení v˘bavy pro úplné zaãáteãníky. Dále po-
ãítá v létû s pfiípravou kempu pro mladé hráãe 
a turnajovou úãast. Zde v‰ak, podle typu turnajÛ 
a vzdálenosti, bude nezbytná spoluúãast rodiãÛ.
„Cílem pak je, aby se bûhem sezony vyprofilovalo
tak pût nebo ‰est, které budou základem budou-
cího dûtského soutûÏního t˘mu na‰eho klubu,“
dodává Drda. 

Golfov˘ klub Sokolov má v souãasné dobû
více neÏ ‰est desítek hráãÛ ve vûku do 18 let. 
Z toho zhruba polovinu tvofií dûti zamûstnancÛ
Sokolovské uhelné, jejíÏ odborové organizace tré-
ninky mládeÏe dlouhodobû finanãnû podporují ze
sociálního fondu.

Absolutnû nejlep‰í sezonu v klubové historii za sebou nemá jen A t˘m HC
Energie, ale také karlovarsk˘ sledge hokej a juniofii Energie. Oba t˘my totiÏ vy-
hrály svou republikovou soutûÏ. Podle t˘mového trenéra Mikulá‰e Antoníka
nebyl leto‰ní úspûch juniorÛ náhodn˘m.
„Loni jsme uÏ vyhráli základní ãást a celkovû skonãili v play off tfietí. Ten vze-
stup je postupn˘ a trval nûkolik let. Postupnû jsme se snaÏili zkvalitÀovat pfií-
pravu i v˘bûr, a vyuÏít zku‰enosti z pfiedchozích roãníkÛ. A podafiilo se je
nakonec zúroãit.“ 

Takhle to zní velmi jednodu‰e. Byla ta leto‰ní h  okejová
sezona skuteãnû tak snadná?

„Naopak. Myslím si, Ïe byla neobvykle v  yrovnaná. Mezi t˘my nebyl Ïádn˘
hork˘ favorit a vyhrát mohl skoro kaÏd˘. Snad kromû Zlína se sezonou ne-
podafiilo nikomu pohodovû proplouvat. Ostatnû i my jsme hráli se stfiídav˘mi
v˘sledky, ale na‰tûstí se nám nepodafiilo udûlat Ïádnou vyloÏenû ‰patnou
‰ÀÛru. Dokonce v závûru jsme naopak mûli sled ‰esti vítûzn˘ch zápasÛ. Ale

asi nejdÛleÏitûj‰í bylo, Ïe kluci ustáli v play off pfiechod od ofenzivního stylu
hry k defenzivû. Bez toho bychom ten v˘sledek nikdy nezvládli uhrát. 
I kdyÏ pfiechod pro nû musel b˘t hodnû tûÏk˘.“

Problémem juniorsk˘ch t˘mÛ jsou ãasté zmûny v kádru.
Myslíte, Ïe dokáÏete v nadcházející sezonû uhájit svou
pozici?

„To ukáÏe aÏ ãas. Obhajoba úspûchu je sama o sobû tûÏká a velkou roli bude
hrát i zmínûné sloÏení t˘mu. Juniorka je celkem ze tfií roãníkÛ, kde kaÏd˘ má
svá specifika, charakteristiky, v˘kony... a záleÏí, co pfiijde z niÏ‰ích soutûÏí.
TakÏe na to, zda uhájíme titul, se nedá odpovûdût.“

Juniorsk˘ t˘m je personální základnou extraligové 
Energie. Ktefií konkrétní hráãi posílí elitní t˘m?

„Nûktefií kluci uÏ mûli moÏnost do extraligového t˘mu nahlédnout. ·lo o Pavla
Kubûnu, Rastislava Deje, Tomá‰e Schmidta a nejlep‰ího stfielce juniorÛ Víta
Budínského. Ale kdo z nich na trvalo posílí A t˘m, to si netroufám odhadnout.
Pfiechod do dospûlého hokeje není jednoduch˘. Je to o velkém v˘konnostním
rÛstu, zdravotním stavu, tvrdé vÛli a i o kousku jiného neÏ jen toho hokejo-
vého ‰tûstí. Ale vûfiím, Ïe nûkter˘m z klukÛ se to urãitû podafií.“

Doslova nabitá sezona ãeká soko-
lovskou v˘tvarnici a pracovnici propagace
Sokolovské uhelné Lenku Bfiezinovou. 
Ta pfiedstaví bûhem roku své práce hned
na ‰esti v˘stavách. K vidûní zde budou
pfiedev‰ím její novûj‰í práce zhotovené
klasickou ãernou temperou vtíranou 
polosuch˘m ‰tûtcem. Právû ta je typick˘m
znakem jejích v˘tvarn˘ch prací. 

NejbliÏ‰í prezentace jejích obrazÛ
se chystá jiÏ 22. kvûtna, kdy se zúãastní
spoleãné v˘stavy karlovarsk˘ch v˘tvar-
níkÛ v Plzni. Po relativnû klidném létû
pak následuje doslova ‰ÀÛra v˘stav
v podzimních mûsících. Zahájí ji samo -
statná v˘stava v chodovské galerii U Va-
vfiince, která bude mít vernisáÏ 17. záfií,
a karlovarská expozice nazvaná Variace.
V fiíjnu se pak sokolovská v˘tvarnice
pfiedstaví na Mezinárodním bienále
kresby v Plzni, v Hanácké galerii 
 v Novém Mûstû na Moravû, a následnû
i v saském Oelsnitz in Erzgebirge. 

Pfiehled zápasÛ FK Baník Sokolov 
na domácím hfii‰ti

A muÏi

Stfieda 21. 5. 2008 od 17.00 hodin
FK Baník Sokolov Dukla Praha

Sobota 31. 5. 2008 od 17.00 hodin
FK Baník Sokolov Hradec Králové

B muÏi

Nedûle 18. 5. 2008 od 17.00 hodin
FK Baník Sokolov FC Chomutov

Nedûle 1. 6. 2008 od 17.00 hodin
FK Baník Sokolov Bohemians 1905 B

Divácky atraktivní bude pfiedev‰ím dvoudenní
dûtsk˘ turnaj U.S. Kids Golf, kter˘ do Sokolova
zavítá v polovinû kvûtna. 

(foto SU)

Závody v Sokolovû absolvoval také Jakub 
Radechovsk˘ pod vedením své asistentky. 

(foto SU)

Nové tréninkové centrum mládeÏe
Nové tréninkové centrum mládeÏe vzniklo pod patronací âeské golfové federace v Sokolovû. Mlad˘m ãlenÛm

Golf klubu Sokolov se tak otevírá nová moÏnost, jak vstoupit do republikov˘ch soutûÏí.

Triumfovali také juniofii

Den otevfien˘ch dvefií na
golfovém hfii‰ti v Sokolovû
v nedûli 25. kvûtna 2008!

Akce na podporu golfu, kterou na-
v‰tíví i hokejisté karlovarské Energie Luká‰
Mensator, Václav Skuhrav˘ ãi Jakub Grof.
VyuÏijte mo Ïnosti setkat se a zahrát si golf
nejenom s nimi, ale i s golfov˘mi trenéry,
ktefií Vás rádi uvedou do základÛ golfu. 

Program zaãíná ve 12 hodin 
a dvefie zÛstanou otevfieny do 17 hodin.

ZapÛjãení golfov˘ch holí i trénin-
kov˘ch míãkÛ bude zdarma. Vyzkou‰ejte
si jak chutná golf...moÏná Vás chytí.


